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Singular 
ενικός 

Plural 
πληθυντικός 

 maskulin 
αρσενικό 

feminin 
θηλυκό  

neutral 
ουδέτερο 

m. f. n 
αρς,θηλ,ουδ 

Nominativ 
(ονομαστική) 

der 
(o) 

die 
(n) 

das 
(το) 

die 
(οι, οι, τα) 

Akkusativ 
(αιτιατική) 

den 
(τον) 

die 
(την) 

das 
(το) 

die 
(τους, τις, τα) 

Dativ 
(δοτική) 

dem 
 

der 
 

dem 
 

den 
 

Genitiv 
(γενική) 

des 
(του) 

der 
(της) 

des 
(του) 

der 
(των, των, των) 

                    Η ΚΛΙΣΗ ΤΟΥ ΑΡΘΡΟΥ 
                       Artikeldeklination 

ΟΡΙΣΤΙΚΟ ΑΡΘΡΟ 
bestimmter Artikel 

Singular 
ενικός 

Plural 
πληθυντικός 

 mask. fem. neutr. m. f. n 

Nom. ein (ένας) eine(μία) ein(ένα)  

Akk. einen (έναν) eine(μία) ein(ένα)  

Dat. 
einem 
 

einer 
 

einem 
 

 

Gen. eines(ενός) einer(μίας) eines(ενός)  

ΑΟΡΙΣΤΟ ΑΡΘΡΟ 

unbestimmter Artikel 

Singular ενικός Plural 

 mask. fem. neutr. m. f. n 

Nom. kein (δεν, 
κανένας) 

keine 
(δεν,καμία) 

kein (δεν, 
κανένα) 

keine 
(δεν,καθόλου) 

Akk. keinen (δεν, 
κανέναν) 

keine(δεν, 
καμία) 

kein (δεν, 
κανένα) 

keine 

Dat. keinem  keiner keinem keinen 

Gen. keines(δεν 
κανενός) 

keiner(δεν, 
καμίας) 

keines(δεν, 
κανενός) 

keiner 

ΑΡΝΗΤΙΚΟ ΑΟΡΙΣΤΟ 
ΑΡΘΡΟ 

unbestimmter Artikel 
negativ 
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DER, DIE oder DAS? 

DER  

1. Männliche Personen, Tiere und Berufe. Vater, Hase, Lehrer 

2. Tage und Monate. Montag, Juli 

3. Jahreszeiten und Himmelsrichtugen. Herbst, Norden 

4. Alkohol (auβer: das Bier) Sekt, Schnaps 

5. –ling (-e)  Schmetterling 

6. –or (-en) Motor,  

7. –us (en; Meist kein plural) Optimismus, Rhythmus 

8. –er (-er; ca. 70% der Nomen) Stecker, Kugelschrelber 

 

DIE 

1. Weibliche Personen, Tiere und Berufe. Tochter, Löwin, Ärztin 

2. –e (n; ca. 98% der Nomen) Klasse, Tragödie 
3. –ei (-en)  Konditorei 

4. –heit (-en) Freiheit, Krankheit 
5. –keit (-en) Möglichkeit 

6. – schaft (-en) Freundschaft 
7. –ung (-en) Zeitung, Meinung 

8. –tät (-en) Universität, Realität 
9. –ik (-en) Musik, Republik 

10. –ur (-en) Kultur, Zensur 
11. –ion (-en) Religion, Aktion 
 

DAS 

1. –chen (-chen) Mädchen, Kätzchen  

2. –lein (-lein) Büchlein,  

3. –erl (-erl) Kerl 

4. –ment (-e) Dokument, Parlament 

5. –nis (-nisse; ca. 98% der Nomen) Zeugnis, Verhältnis 

6. –um (-en) Museum, Zentrum 

7. –tum (-er) Eigentum, Bürgertum 

8. Infinitiv (kein Plural) Lesen, Schreiben 
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ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΑΣΙΚΟΙ ΚΑΝΟΝΕΣ ΓΙΑ ΤΟ ΓΕΝΟΣ ΤΩΝ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΩΝ 

Αρσενικού γένους είναι  

1. Τα ουσιαστικά που αναφέρονται σε όντα αρσενικού φίλου. 
z.B.: der Lehrer= ο δάσκαλος  

2. Τα διαστήματα της ημέρας, οι μέρες της εβδομάδος, οι μήνες και  οι εποχές. 
(εξαιρέσεις: die Nacht=η νύχτα, die Mitternacht= τα μεσάνυχτα).  
z.B:  

 

 

 
 

3. Τα σημεία του ορίζοντα και τα μετεωρολογικά φαινόμενα. (εξαιρέσεις: das 
Gewitter= η καταιγίδα) 
z.B:  
 
 
 

4. Τα ορυκτά, τα οινοπνευματώδη ποτά και οι μάρκες αυτοκινήτων. (εξαιρέσεις: 
die Kreide=η κιμωλία, das Bier=η μπύρα) 
z.B.:  
 
 
 

5. Τα ουσιαστικά που λήγουν σε –ling, -ig, και –ich.  
z.B:  

 

 

6. Παράγωγα ρημάτων (ουσιαστικά που σχηματίζονται από το θέμα του 
ρήματος, χωρίς να παίρνουν πρόσθετη κατάληξη). 
z.B:  

  

der Morgen= το πρωί  
der Montag= η Δευτέρα  
der Januar=ο Ιανουάριος 
der Sommer= το καλοκαίρι  
 

der Norden= ο βοράς  
der Regen=η βροχή  

der Granit= ο γρανίτης  
der Wein= το κρασί  
der Mercedes 

der Schmetterling= η πεταλούδα 
der Käfig= το κλουβί 
der Teppich= το χαλί  

anrufen=τηλεφωνώ  der Anruf=το τηλεφώνημά 
kaufen= αγοράζω der Kauf=η αγορά  
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Θηλυκού γένους είναι: 

1. Τα ουσιαστικά που αναφέρονται σε όντα θηλυκού φύλου. 
(εξαιρέσεις: das Mädchen= το κορίτσι, das Fräulein=η δεσποινίδα) 
z.B.:  
 
 

2. Τα ουσιαστικά που λήγουν σε: -ung, -heit, -keit, -schaft, -in 
z.B.:  
 
 
 
 
(Αυτά τα ουσιαστικά σχηματίζονται από το αρσενικό με την προσθήκη της κατάληξης –in. 
z.B.: der Freund = ο φίλος, die Freundin= η φίλη) 
 

3. Τα περισσότερα δέντρα, λουλούδια και οι καρποί. 
(εξαιρέσεις: der Apfel= το μήλο, der Pfirsich= το ροδάκινο 
Επίσης  εξαιρούνται τα ουσιαστικά που έχουν σαν δεύτερο συνθετικό τους τη 
λέξη –baum z.B.: der Apfelbaum= η μηλιά.) 
z.B.:  
 
 

4. Τα περισσότερα ουσιαστικά που λήγουν σε –e 
(εξαιρούνται τα ουσιαστικά που αναφέρονται σε όντα αρσενικού φύλου z.B.: der 
Kollege= ο συνάδελφος). 
 z.B.:  
 

Ουδέτερου γένους είναι: 

1. Τα ουσιαστικά που αναφέρονται σε όντα νεαρής ηλικίας. 
z.B:  
 

2. Τα υποκοριστικά που λήγουν σε –chen και –lein. 
 z.B: 
 

3.  Τα ουσιαστικά που δηλώνουν συλλογικές έννοιες κι έχουν το πρόθεμα Ge- 
 z.B.:  

 

4.  Τα περισσότερα ουσιαστικά που λήγουν σε –nis.     z.B. 
 

5. Τα ουσιαστικά που προέρχονται από απαρέμφατα 
(χωρίς κάποια αλλαγή).  

die Mutter= η μητέρα 
die Lehrerin= η δασκάλα 

die Zeitung=η εφημερίδα 
die Krankheit=η αρρώστια 
die Mannschaft= η ομάδα  
die Freundin=η φίλη  

die Kiefer= το πεύκο 
die Rose=το τριαντάφυλλο 
die Erdbeere=η φράουλα  

die Liebe= η αγάπη 

das Baby= το μωρό  

das Häuschen=  το σπιτάκι  
das Büchlein=το βιβλιαράκι  

das Gemüse=τα λαχανικά 
das Gepäck=οι αποσκευές  

das Ereignis= το γεγονός  
 

essen= τρώω das Essen= το φαγητό (


